

**SENARAI PROJEK / PROGRAM PEMBAHARUAN DAN PENAMBAHBAIKAN BAGI TAHUN 2012-2013
DI BAWAH KEMENTERIAN HAL EHWAL UGAMA**

	Tajuk	Fokus WPA 21			Rasional / Objektif	Keterangan Ringkas
		Dasar	Struktur Organisasi	Pelaksanaan Organisasi		
KEMENTERIAN HAL EHWAL UGAMA						
UNIT PERUNDANGAN ISLAM						
1	Pembangunan Sumber Tenaga Manusia			✓	<ul style="list-style-type: none"> ◆ Meningkatkan kemahiran pegawai dan kakitangan secara lebih tersusun dan sistematik. ◆ Meningkatkan dan mengoptimalkan kualiti dan kapasiti pegawai-pegawai dan kakitangan. ◆ Meningkatkan kecekapan dan membina keyakinan pegawai-pegawai dan kakitangan serta membangun kematangan dalam berfikir, bertindak memberi pandangan dan membuat keputusan. 	<ul style="list-style-type: none"> ◆ Penghantaran pegawai-pegawai mengikut Latihan Dalam Perkhidmatan: <ol style="list-style-type: none"> 1. Ph.D di Universiti SOAS, United Kingdom (akan tamat dalam tahun 2015). 2. Master di Universiti Islam Sultan Sharf Ali (telah tamat pada tahun 2014) 3. Diploma Guaman dan Perundangan Syar'ie di Universiti Islam Sultan Sharif Ali (telah tamat pada tahun 2014) ◆ Antara kursus/latihan yang diikuti: <ol style="list-style-type: none"> 1. Service Level Agreement 2. Executive Training Programme for Zakat & Wakaf 3. Latihan Programme Senior Executive E-Government (SEEC) 4. Seminar Isu-isu Kontemporari dalam Mazhab Syafi'ie 5. Legislative Drafting Workshop
2	Pengiktirafan			✓	<p>Memberi dorongan dan sebagai penggerak serta pengiktirafan rasmi kepada pegawai dan kakitangan yang lebih memberikan sumbangan cemerlang untuk meningkatkan lagi prestasi, kualiti dan produktiviti organisasi.</p>	<ul style="list-style-type: none"> ◆ Memberikan sokongan-sokongan kepada pegawai-pegawai dan kakitangan dalam pencalonan: <ol style="list-style-type: none"> 1. Pingat-Pingat dan Bintang-Bintang Kebesaran 2012: Pingat Kerja Lama - 1 orang 2. Anugerah Pekerja Cemerlang 2013: Anugerah Pekerja Cemerlang - 1 orang (Bahagian IV)
3	Penyusunan Semula Struktur Organisasi Unit Perundangan Islam			✓	<ul style="list-style-type: none"> ◆ Menampung pertambahan tugas dan tanggungjawab. ◆ Mengoptimalkan penggunaan sumber tenaga manusia disamping mengembangkan dan mempelbagaikan bidang tugas, kemahiran dan mengaplikasikan ilmu pengetahuan yang diperolehi. 	<p>Penambahan unit dalam Bahagian Khidmat Nasihat iaitu:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Unit Sivill. 2. Unit Antarabangsa. 3. Unit Hukum Syara'

BAHAGIAN PENDAKWAAN SYAR'IE					
4	Pembangunan Sumber Tenaga Manusia Melalui latihan/bengkel/kursus dan seumpamanya		✓	<p>1. Meningkatkan dan mengoptimalkan kualiti dan kapasiti pegawai-pegawai Pendakwaan Syarie.</p> <p>2. Persediaan dan persiapan padu ke arah pelaksanaan Perintah Kanun Hukuman Jenayah Syariah 2013.</p> <p>3. Meningkatkan kecekapan dan membina keyakinan pegawai-pegawai yang terlibat serta membangun kematangan dalam berfikir, bertindak memberi pandangan dan membuat keputusan.</p>	<p>Program / projek latihan yang telah dilaksanakan adalah:</p> <ul style="list-style-type: none"> ◆ Kursus Peningkatan Kemahiran dan Kapasiti (In-House Training): <ul style="list-style-type: none"> i. Kursus Teknik Pendakwaan ii. Kursus Teknik Penghujahan iii. Bengkel Merangka Polisi Pendakwaan Fasa I (Kesalahan-kesalahan Am) ◆ Lawatan Kerja Bahagian Pendakwaan Syari'ie ke Jabatan-Jabatan Kerajaan: <ul style="list-style-type: none"> i. Jabatan Buruh <p>Unit Pengurusan Siasatan Tempat Kejadian, Jabatan Siasatan Jenayah, Pasukan Polis Diraja Brunei</p> <ul style="list-style-type: none"> ◆ Kursus / Latihan Perundangan di luar negara: <ul style="list-style-type: none"> i. Kursus Keterangan Elektronik anjuran Institut Latihan Kehakiman dan Perundangan Malaysia (ILKAP) ii. Skil Advokasi Peguam Syarie 2.0 (Pembuktian dan Penzahiran Dokumen) anjuran Persatuan Peguam Syarie Malaysia (PGSM) ◆ Muzakarah Ilmu: <ul style="list-style-type: none"> i. Muzakarah Ilmu bersama pegawai Perundangan dari Bahagian Keadilan Jenayah, Pejabat Peguam Negara. ii. Sesi Pembelajaran mengenai Perintah Janun Hukuman Jenayah Syariah 2013 Bersama Dato' Seri Laila Jasa Pfofessor Dr. Anwarullah Shafiullah, Pakar Perundangan Islam, Unit Perundangan Islam.
BAHAGIAN TEKNOLOGI MAKLUMAT					
5	Sistem Perkhidmatan e-mail (MS Outlook) bagi Pegawai dan Kakitangan KHEU (mora.gov.bn)		✓	Mempertingkatkan sistem perkhidmatan e-mail yang sedia ada (Lotus Domino) dengan Aplikasi email MS Outlook yang mempunyai lebih banyak fungsi dan kapasiti yang lebih tinggi.	Sistem Perkhidmatan e-mail MS Outlook ini adalah projek di bawah kawalan Pusat Kebangsaan e-Kerajaan (Egnc). Projek ini dilartkan kepada semua Pejabat-Pejabat Kerajaan.
6	One Government Network (OGN) bagi semua bangunan Pejabat KHEU		✓	Mempertingkatkan sistem sambungan rangkaian Internet Pejabat KHEU yangmana pemindahan khidmat rangkaian Internet E-Government Bandwidth (EGB) ke One Government Network (OGN)	Sistem sambungan rangkaian Internet ini adalah projek di bawah kawalan Pusat Kebangsaan e-Kerajaan (EGNC) dengan Syarikat TelBru . Projek ini dilartkan kepada semua Pejabat-Pejabat Kerajaan.
7	Sistem Pengurusan Zakat (SPZ)		✓	Sistem Pengurusan Zakat ini menyediakan sistem web-based yang membolehkan pegawai-pegawai di Bahagian Kutipan dan Aguhan Zakat, Jabatan Majlis Ugama Islam Brunei, berhubung antara satu sama lain untuk menyampaikan maklumat dan memproses data secara online.	Sistem pengurusan zakat adalah mengautomasikan proses kerja Modul-Modul Kutipan, Agihan, Amil dan Akaun bagi memudahkan dan mempercepatkan proses pelaksanaan perkhidmatan pengurusan zakat di Bahagian Kutipan dan Agihan Zakat, Jabatan Majlis Ugama Islam Brunei, Kementerian Hal Ehwal Ugama.
8	Sistem Pengurusan Haji		✓	Sistem Pengurusan Haji ini menyediakan sistem web-based yang membolehkan pendaftaran Haji secara online dan seterusnya menyediakan pengurusan Haji yang sistematik untuk menyampaikan maklumat dan memproses data secara online bagi pegawai dan kakitangan Jabatan Urusan Haji.	Sistem Pengurusan Haji ialah sebuah projek bagi menyediakan perkhidmatan online bagi pengurusan dan pentadbiran hal ehwal urusan Haji dan mengendalikan Jemaah Haji, Jabatan Urusan Haji, Kementerian Hal Ehwal Ugama.
9	Media Baru KHEU		✓	Penggunaan Media Baru ini adalah bertujuan untuk mendekatkan KHEU dengan orang ramai terutama sekali golongan remaja diluar sana yang aktif dalam menggunakan Media Baru seperti 'Facebook', 'Blogs' dan 'Youtube' sebagai alat penghantar maklumat yangmana kita ketahui kaedah penggunaan Media Baru ini sangat memberikan impak yang tinggi kepada gaya hidup seharian masyarakat pada masa ini.	Projek Media Baru ini menyediakan wadah (platform) kepada KHEU untuk menyampaikan Maklumat Islam dan pendidikan tidak formal dengan cara penyebaran pengetahuan ugama Islam kepada komuniti Islam dengan lebih mudah dan berkesan dengan penggunaan teknologi komunikasi yang tersedia lagi percuma seperti 'Facebook', 'Blogs' dan 'Youtube'.

JABATAN PENTADBIRAN

10	Program Celik Al-Quran pegawai dan kakitangan Kementerian Hal Ehwal Ugama		✓	<ul style="list-style-type: none"> ◆ Untuk mendapatkan satu kaedah yang standard bagi digunapakai dalam Perkhidmatan Awam. ◆ Untuk memastikan Perkhidmatan Awam di negara ini celik Al-Quran 	<ul style="list-style-type: none"> ◆ Program ini diasaskan dari pembudayaan membaca al-quran sebelum memulakan tugas (PMQ). ◆ Dirujuk dari Buku Perkhidmatan Awam Pengerak Negara Zikir (ms.48) 'bahawa latihan mengenainya haruslah dirujuk kepada Kementerian Hal Ewah Ugama'. ◆ Berdasarkan perkara ini Kementerian Hal Ehwal Ugama berusaha mencari jalan yang terbaik yang relevan dan dapat diterimapakai oleh semua kementerian.
11	Khidmat Bantu Solat Kepada Pesakit yang berada di Wad-Wad Hospital Kerajaan dan Swasta		✓	<ul style="list-style-type: none"> ◆ Untuk memperbaiki perkhidmatan ugama yang diperuntukan di Hospital Kerajaan. ◆ Untuk memberikan perkhidmatan praktikal rohani dan jasmani kepada pesakit. ◆ Untuk membantu Pesakit mengerjakan Ibadah Sembahyang sekalipun dalam keadaan sakit, ◆ Untuk lebih menampilkan peranan Pegawai Ugama yang diperbantukan di Hospital 	
12	<ul style="list-style-type: none"> • Kementerian Hal Ehwal Ugama telah melaksanakan satu dasar etika berpakaian bagi pelawat / tetamu yang mengunjungi Bangunan / Premis di bawah Kementerian Hal Ehwal Ugama • Premis yang tersenarai ialah Bangunan Pejabat seluruh daerah, Bangunan Sekolah, termasuk Bangunan Kolej Universiti Perguruan Ugama Seri Begawan, Institut Tahfiz Sultan Haji Hassanah Bolkihah, Masjid Surau dan Balai Ibadah 		✓	Meningkatkan citra Kementerian Hal Ehwal Ugama dalam meningkatkan penghayatan beragama Perkhidmatan Awam di Negara Brunei Darussalam	<ul style="list-style-type: none"> ◆ Dasar peraturan etika berpakaian telah diluluskan oleh Muzakarah Minggu Pentadbiran Kementerian Hal Ehwal Ugama (MMPK). ◆ Perkara ini telah dilaksanakan bermula 23 Mac 2013, Pilot Pelaksanaanya dimulakan di Bangunan Kementerian Hal Ehwal Ugama. Penyebaranluasannya dilaksanakan setelah diperakukan dalam Mesyuarat Jawatankuasa Pembaharuan Perkhidmatan Awam, Kementerian Hal Ehwal Ugama.
13	Pelaksanaan PBD ISO 9001:2008 Sistem Pengurusan Kualiti Perkhidmatan Awam Negara Brunei Darussalam pada tahun 2010 dan tahun 2012		✓	Menyambut baik pelawaan dan peluang yang diberikan daripada pihak Jabatan Perkhidmatan Pengurusan	Kementerian Hal Ehwal Ugama telah menghadapkan cadangan Pensijilan bagi Perkhidmatan Sijil dan Label Halal, Bahagian Kawalan Makanan Halal, Jabatan Hal Ehwal Syariah

PUSAT DA'WAH ISLAMIAH

14	Menyediakan Rancangan Strategik Pusat Da'wah Islamiah 2010-2014	✓		<p>Menyediakan peta hala tuju Jabatan bagi tempoh lima tahun.</p> <p>Rancangan Strategik (RS) ini disediakan sebagai satu perancangan dalam menghadapi cabaran dari segi senario perubahan persekitaran seperti:</p> <p>- Arus globalisasi yang menghendaki Perkhidmatan Awam sentiasa peka dan responsif dengan kesan dari globalisasi seperti kehendak dunia kini dan akan datang tidak ada sempadan, serba canggih, moden dan pantas telah mempengaruhi cara berfikir, bekerja, berinteraksi di antara satu dengan lain.</p>	<p>"RS 2010-2014 telah disediakan pada tahun 2010.</p> <p>"RS 2010-2014 menjelaskan konsep dan perancangan strategik jabatan yang lebih mantap, mengandungi VISI Kementerian bagi mencapai sebuah 'Negara Zikir' yang sentiasa mengagungkan Allah bagi mencapai Negara Yang Aman Ma'mur dan Tuhan Yang Maha Pengampun).</p> <p>" Misi jabatan pula menyebarkan dan memantapkan ajaran serta penghayatan ugama islam kepada rakyat dan penduduk negara ini bagi kesejahteraan beragama dan bernegara menurut Ahli Sunnah Wal Jamaah Mazhab Syari'e.</p> <p>" Dalam tempoh masa lima tahun (2010-2014), jabatan akan memberikan penumpuan kepada enam bidang fokus strategik yang utama iaitu:</p> <ul style="list-style-type: none"> ✓ meningkatkan kapasiti dan kualiti pengurusan organisasi; ✓ meningkatkan penyebaran da'wah melalui pelbagai saluran media sesuai dengan perkembangan semasa; ✓ meningkatkan kualiti kehidupan beragama saudara-saudara baru; ✓ kefahaman masyarakat non-muslim terhadap ajaran Islam; ✓ meningkatkan kuantiti dan kualiti kajian dan penyelidikan ilmiah islam; ✓ memantapkan dan meningkatkan kualiti perkhidmatan penapisan bahan-bahan terbitan. <p>" RS 2010-2014 digunakan untuk menjadi panduan dan rujukan asas kepada warga kerja jabatan ini dapat menggerakkan usaha dan memberi sepenuh tumpuan dalam pelaksanaannya bagi memenuhi ekspektasi masyarakat dalam mendukung dan menjelmakan Visi dan Misi Jabatan.</p>
----	---	---	--	---	---

KOLEJ UNIVERSITI PERGURUAN UGAMA SERI BEGAWAN					
15	Program Doktor Falsafah		✓	Mengadakan program akademik dan latihan perguruan yang berkualiti bagi keperluan agama, bangsa dan negara Melatih, membekal serta membangunkan sumber yang bertaqwa, berwibawa, proaktif serta berketrampilan dan bertanggungjawab	2012 - diperkenalkan program ini.
16	Kemudahan e-Perkhidmatan		✓	Semua bahagian mendapat kemudahan e-perkhidmatan (WIF)	2012- WiFi/LAN 2013 - High Capacity WiFi/Intranet
17	Tambahan bahan bantu mengajar		✓	Untuk kemudahan pelajar telah disediakan interactive white board dan projector	2012-5 interactive whiteboard/10 projector
JABATAN PENGAJIAN ISLAM					
18	Pengemaskinian dan pembaikan Manual Prosedur Kerja dan TPOR		✓	Perubahan struktur organisasi Jabatan Pengajian Islam memerlukan pengemaskinian dan perubahan MPK dan TPOR	1. Struktur Organisasi baru jabatan Pengajian Islam berkuatkuasa 2 Jun 2012. 2. Pegawai-pegawai JPI telah mengikuti bengkel MPK dan TPOR anjuran Jabatan Pengurusan Pentadbiran selama tiga (3) hari. 3. Penubuhan Jawatankuasa MPK dan TPOR JPI. Jawatankuasa ini berperanan meneliti dan menambahbaik MPK dan TPOR yang disediakan.
19	Penyediaan Buku Panduan Cuti bagi Tenaga Pengajar	✓		Memberi panduan dan sumber rujukan tenaga pengajar mengenai hal ehwal cuti	Bahagian Pentadbiran telah meneliti semula peraturan-peraturan cuti bagi tenaga-tenaga pengajar merujuk surat keiling JPM dan surat pemberitahuan JPI.
20	Akta Pendidikan Ugama Wajib		✓	Bagi memastikan semua kanak-kanak Islam di negara ini memahami dan mengetahui ilmu asas pendidikan Islam, dapat melaksanakan sembahyang dengan betul serta pandai membaca al-Quran	1. Akta Pendidikan Ugama Wajib berkuatkuasa mulai 1 Januari 2013. 2. Kanak-kanak yang berumur wajib bersekolah agama ialah lahir pada atau selepas 1 hb Januari 2006 dan beragama islam, tinggal di Negara brunei Darusalam dan ibu bapanya, sekurang-kurangnya salah seorang daripada mereka adalah warganegara Brunei Darussalam atau penduduk tetap. 3. Tempoh pendidikan agama wajib/tempoh kanak-kanak yang belajar disekolah agama adalah selama 7 tahun tetapi boleh tamat antara 7 atau 8 tahun.
21	Penubuhan Urusetia Pendidikan Ugama Wajib		✓	1. Memantau pelaksanaan Akta Pendidikan Ugama Wajib. 2. Memastikan isu-isu yang diketengahkan daripada pihak Sekolah dan ibu-bapa di ambil perhatian oleh pihak-pihak yang berkenaan.	1. Urusetia Pendidikan Ugama Wajib mula ditubuhkan pada 13 Mei 2013 dengan melantik Ketua dan ahli-ahli yang terdiri daripada pegawai-pegawai di Jabatan Pengajian Islam. 2. Ketua dan Ahli-ahli Urusetia Pendidikan Ugama Wajib bertanggungjawab dalam: i. merancang, menyediakan dan melaksanakan perkara-perkara yang berkaitan dengan Akta Pendidikan Ugama Wajid. ii. mendapatkan maklumat dan menjalankan siasatan terhadap kanak-kanak yang tidak bersekolah agama serta menghadapkan laporan kepada Pengerusi Lembaga Pendidikan Ugama Wajib.

22	Pembaharuan Struktur Organisasi Jabatan Pengajian Islam		✓	Mengemaskini pengurusan dan pentadbiran jabatan serta memperkemas struktur organisasi jabatan dengan mengambil kira fungsi dan peranan jabatan dalam memeduli stake holdersnya dalam mencapai misinya.	<p>1. Pembaharuan struktur organisasi Jabatan Pengajian Islam adalah bagi mendokong Rancangan Strategik Jabatan Pengajian Islam 2010 - 2014.</p> <p>2. Dengan pembaharuan ini, tiga (3) orang Penolong Pengarah diwujudkan.</p> <p>3. Sebanyak 12 bahagian dan 57 unit diwujudkan berbanding hanya tiga (3) bahagian dan 21 Unit sebelum pembaharuan struktur organisasi Jabatan Pengajian Islam.</p>
23	Penyediaan Rancangan Strategik Jabatan Pengajian Islam 2010-2014		✓	<p>1. Memperkenalkan strategik baru dan utama serta halatuju dan fokus Jabatan Pengajian Islam untuk tempoh masa 5 tahun ke hadapan bagi menuju dan mencapai Wawasan Brunei 2035.</p> <p>2. Mendokong Visi Kementerian Hal Ehwal Ugama bagi mencapai hasrat sebuah negara zikir</p>	<p>1. Faktor paling utama diambil kira dalam perangkaan perancangan Jabatan Pengajian Islam ialah:</p> <p>a- Pendidikan Islam yang berkualiti dan berkesan yang mampu menjana dan mengukuhkan penghayatan hidup beragama dalam diri pelajar dan juga masyarakat melalui penggubalan dan penyusunan kurikulum dan kokurikulum pendidikan Islam.</p> <p>b. Meningkatkan dan memantapkan pengurusan dan pentadbiran pendidikan Islam melalui penyelidikan dan perancangan yang terarah serta pengurusan aset, kewangan dan prasarana yang efisien.</p> <p>c. Meningkatkan peranan serta kecemerlangan institusi-institusi pengajian islam.</p> <p>d. Meningkatkan dan memaksimumkan kualiti pengajaran dan pembelajaran dan kapasiti sumber tenaga manusia.</p> <p>e. Meningkatkan dan membudayakan IT dalam pengurusan dan pentadbiran pendidikan Islam termasuk dalam penggubalan dan penyusunan kurikulum, sistem penilaian, penyediaan dan latihan-latihan kemahiran.</p> <p>f. Mengemaskinikan pengurusan dan pentadbiran jabatan.</p> <p>2. RS JPI 2010-2014 menetapkan 13 tugas utama (Strategic focus area) untuk diberi perhatian utama, disamping 13 isu strategik dan 13 objektif strategik.</p>
24	Pembangunan Sumber Tenaga Manusia Melalui Jangka Pendek dan Jangka Panjang		✓	Meningkatkan pengetahuan dan kemahiran pegawai dan kakitangan Jabatan.	<p>Pelbagai bentuk latihan, kursus dan bimbingan yang diberikan seperti kursus dalam pengajaran dan pembelajaran, pengurusan, motivasi, kemahiran, pembangunan kepimpinan dan lain-lain.</p> <p>Pegawai-pegawai/kakitangan diberi peluang melanjutkan pengajian di peringkat sijil, diploma, diploma tertinggi, Sarjana Muda, Sarjana dan PhD.</p>

JABATAN HAL EHWAL SYARIAH					
25	Struktur Organisasi Bahagian Penguatkuasaan Agama		✓	<ul style="list-style-type: none"> • Pembahagian kuasa menyiasat antara Bahagian Penguatkuasaan Agama, JHES dan Pasukan Polis Diraja Brunei terhadap kesalahan-kesalahan dibawah Perintah Kanun Hukuman Jenayah Syariah, 2013; • Menguatkuasakan dengan lebih efektif Perintah Kanun Hukuman Jenayah Syariah, 2013 melalui modus operandi penyiasatan yang seragam sebagaimana kehendak undang-undang. • Mengoptimalkan penggunaan sumber tenaga manusia dan bajet sedia ada yang diperuntukkan bagi Penguatkuasaan Agama dan Bahagian Kawalan Akidah, JHES; • Menyatupadukan sumber arahan selaras dengan keperluan undang-undang. • Menyelaraskan keperluan latihan dan perkara-perkara pentadbiran yang lain dengan lebih berkesan. 	<ul style="list-style-type: none"> • Jabatan Hal Ehwal Syariah ditubuhkan pada tahun 1986 yang mempunyai beberapa bahagian dibawahnya. Salah satu daripadanya Bahagian Penyiasatan dan Pendakwaan. • Tahun 1991 Unit Isti'lamat diwujudkan dibawah Bahagian Ini. • Tahun 1994 Unit ini ditukar namanya kepada Unit Kawalan Akidah dan Syariah. • Pada 1 Ogos 2001 Unit ini dipecahkan menjadi dua bahagian berasingan yangmana menempatkan bahagian penyiasatan disatukan bersama Bahagian Kawalan Akidah dan dikenali sebagai Bahagian Penguatkuasaan Agama. • Pada 1 Ogos 2006 Bahagian Kawalan Akidah diasingkan semula dari Bahagian penguatkuasaan Agama. • Pada 22 Oktober 2014 iaitu berikutan dengan bermulanya penguatkuasaan Kanun Hukuman Jenayah Syariah, 2013 Bahagian Kawalan Akidah dicantumkan semula dibawah Bahagian Penguatkuasaan Agama.
26	Semua Restoran Umum dikehendaki memohon Sijil Halal	✓		Menyokong dasar yang diperkenalkan oleh Kementerian Hal Ehwal Dalam Negeri yangmana kesemua pemilik restoran diwajibkan memohon Sijil Halal sebelum 1 Januari 2014.	Sijil Halal telah diwartakan pada 28 Mei 2008. Penguatkuasaan Sijil Halal dan Label Halal bermula pada 1 Ogos 2008 tanpa diwajibkan (permohonan secara sukarela)
27	Latihan kemahiran khusus dalam bidang penguatkuasaan		✓	Meningkatkan kemahiran dan kefahaman pegawai penguatkuasaan	Perintah Kanun Hukuman Jenayah Syariah, 2013 telah diwarkahkan pada 1 Muharram 1435 bersamaan 22 Oktober 2013
JABATAN URUSAN HAJI					
28	Sistem Pengurusan Haji (SPH)		✓	<p>Diantara objektif:</p> <p>Menaiktaraf sistem pendaftaran Haji yang sedia ada bagi memudahkan Jabatan dan orang ramai yang berhasrat untuk membuat pendaftaran menunaikan fardhu haji tidak perlu mendaftar menggunakan borang akan tetapi melalui pendaftaram secara on-line.</p>	Sistem Pengurusan Haji (SPH) bagi permohonan online telah dilancarkan pada 22 Februari 2012 masihi dengan termeterainya penandatanganan kontrak perjanjian di antara Kerajaan (Jabatan Urusan Haji) dengan syarikat yang dipilih dan dibenarkan iaitu Syarikat Shinba Edaran Sdn Bhd.